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Protokół nr 8/19 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 

w dniu 21 maja 2019 r. 
 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Wołowie 
Plac Piastowski 2 w godz. 15:00 – 16:10. 

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: 

1. Kamil Jeżyna 
2. Artur Fojt 
3. Janusz Dziarski 
4. Michał Gołąb 
5. Urszula Wojtyło 
6. Wacław Kwiek  
7. Zbigniew Posacki 
8. Kazimierz Pakulski 
9. Maciej Nejman 
10. Zbigniew Skorupa 

  
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: p. Beata Sadowska – Skarbnik Powiatu oraz p. Bartosz Kasperek 
– Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.  

 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska                   
i przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Powiatu Wołowskiego na rzecz Gminy Brzeg Dolny za cenę niższą niż jej wartość rynkowa.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XV/149/2000 
z dnia 29  marca 2000 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami, 
stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady 
Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na  2019 rok.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie  emisji obligacji komunalnych 
oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

8. Sprawy różne. 
9. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji: 

 Protokół nr 5/19 z 19 lutego 2019 r., 

 Protokół nr 6/19 z 20 lutego 2019 r. (wspólne posiedzenie), 

 Protokół nr 7/19 z 25 marca 2019 r.  
10. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad.2 Przyjęcie porządku posiedzenia. 
 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty 9 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” (nieobecny p. M. Gołąb).  
 
Ad.3 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Powiatu 
Wołowskiego na rzecz Gminy Brzeg Dolny za cenę niższą niż jej wartość rynkowa.  
 
Głos zabrał p. Bartosz Kasperek, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. W dniu 28 
lutego 2019 r. Powiat Wołowski zawarł z Gminą Brzeg Dolny porozumienie nr ES.031.2.2019, w  
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sprawie  przekazania przez Powiat Wołowski do prowadzenia Gminie Brzeg Dolny zadania własnego 
w zakresie oświaty, polegającego na prowadzeniu publicznego Liceum Ogólnokształcącego  im. J. M. 

Ossolińskiego w Brzegu Dolnym. Na mocy uchwały nr 24/75/19 z dnia 10 maja 2019 r. w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Powiatu Wołowskiego na rzecz Gminy Brzeg Dolny, Zarząd Powiatu 
Wołowskiego przeznaczył do sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość zabudowaną 
obiektami Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym, która składa się 
z ośmiu działek gruntu położonych w Brzegu Dolnym przy ul. Wilczej 10 o łącznej powierzchni 2,4768 
ha, za cenę niższą niż jej wartość rynkowa nieruchomości, tj. 1.648.500,00 zł. Zgodnie z operatem 
szacunkowym z dnia  22 stycznia 2019 r. wartość rynkowa zabudowanej nieruchomości gruntowej 
wynosi: 4.710.000,00 zł netto. Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 
nieruchomościami, nieruchomości stanowiące przedmiot własności Skarbu Państwa mogą być 
sprzedawane jednostkom samorządu terytorialnego za cenę niższą niż ich wartość rynkowa lub 
oddawane tym jednostkom w użytkowanie wieczyste bez pobierania pierwszej opłaty. Jest to specjalny 
tryb sprzedaży nieruchomości, w związku z czym do jego uczynienia konieczna jest uprzednia zgody 
Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska zapytał o tryb i termin 
określenia harmonogramu płatności sprzedaży wspomnianej nieruchomości? 
 
P. Bartosz Kasperek wyjaśnił, że zgodnie z propozycją Gminy Brzeg Dolny, przy sprzedaży 
nieruchomości uiszczona zostanie pierwsza rata płatności, tj. 329.700,00 zł. Również w roku sprzedaży 
nieruchomości zostanie zapłacona druga rata w wysokości 170.300,00 zł. Pozostałe pięć rat płatne 
będą w kolejnych pięciu latach w wysokości 229.700,00 zł corocznie. Szczegółowe warunki dotyczące 
sprzedaży i płatności ww. nieruchomości ustalone zostaną w drodze kolejnej uchwały Zarządu Powiatu 
Wołowskiego. Taki tryb wynika z przepisu art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami (trójetapowość procedury sprzedaży).  
 
P. Maciej Nejman zapytał, czy Zarząd Powiatu przewidział jakąś formę zabezpieczenia w przypadku 
gdy Gmina Brzeg Dolny postanowi zbyć nieruchomość, oddać ją w użytkowanie wieczyste lub 
zaprzestać wykorzystywania jej na zadania w zakresie oświaty polegające na prowadzeniu publicznego 
Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym?  
 
P. Janusz Dziarski odpowiedział, że podczas prowadzonych rokowań z Gminą Brzeg Dolny zgodnie 
ustalono, że w akcie notarialnym sprzedaży nieruchomości znajdzie się klauzula, iż Gmina Brzeg Dolny 
jako właściciel wspomnianej nieruchomości zobowiązana będzie realizować na przedmiotowej 
nieruchomości zadania w zakresie oświaty, polegające  na prowadzeniu publicznego Liceum 
Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym, tj. na cele niezwiązane z działalnością 
zarobkową, natomiast w przypadku zbycia nieruchomości, oddania w użytkowanie wieczyste lub 
zaprzestania wykorzystywania jej na zadania w zakresie oświaty polegające na prowadzeniu 
publicznego Liceum Ogólnokształcącego im. J. M. Ossolińskiego w Brzegu Dolnym, Gmina Brzeg Dolny 
zobowiązana będzie do dokonania dopłaty zwaloryzowanej kwoty stanowiącej różnicę między wartością 
rynkową nieruchomości a ceną sprzedaży nieruchomości uiszczoną przez nabywcę.  
 
P. Bartosz Kasperek dodał, że wierzytelność Powiatu Wołowskiego na rzecz Gminy Brzeg Dolny z tytułu 
spłaty ceny sprzedaży podlegać będzie zabezpieczeniu poprzez ustanowienie hipoteki umownej, więc 
wpisane będzie w księgę wieczystą.  
 
P. Urszula Wojtyło zapytała, czy płatność rozłożona na okres kolejnych pięciu lat będzie obwarowane 
odsetkami? 
 
P. Janusz Dziarski odpowiedział, że będzie to raczej sprzedaż zwolniona od odsetek, aczkolwiek zapisy 
wspomnianej uchwały określają jedynie sposób płatności, szczegółowe warunki określone zostaną w 
drodze uchwały Zarządu Powiatu Wołowskiego w przypadku wyrażenia zgody przez Radę Powiatu na 
sprzedaż ww. nieruchomości. 
 
P. Urszula Wojtyło zapytała P. Beatę Sadowską, czy sprzedaż bez uiszczana odsetek nie będzie 
sprzeczna z zasadami gospodarki i ustawą o finansach publicznych? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z przepisami, to Rada Powiatu podejmuje decyzję w sprawie 
sprzedaży nieruchomości, określając zasady jej zbycia. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
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Komisja 8 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 2 głosami “wstrzymującymi się” 
wydała pozytywną opinię do projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Powiatu Wołowskiego na rzecz Gminy Brzeg Dolny za cenę niższą niż jej wartość rynkowa. 
 

Ad.4 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XV/149/2000 

z dnia 29  marca 2000 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami, stanowiącymi 

własność Powiatu Wołowskiego. 

 

Głos zabrał p. Bartosz Kasperek, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Uchwała, 

którą projekt omawianej uchwały zmienia, w § 15 zawiera zapis, że koszty opracowania  dokumentacji 

niezbędnej do zbycia nieruchomości oraz koszty związane z zawarciem umowy ponosi nabywca. 

W wyniku kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w roku 2018 zalecono, aby dostosować zapis § 15 

uchwały nr XV/149/2000 Rady Powiatu  w Wołowie z dnia 29 marca 2000 r. w sprawie zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego do obowiązujących 

przepisów prawa. Kolegium wskazało w  szczególności, że  z art. 12 ust. 1 pkt 8 lit. a ustawy 

o samorządzie powiatowym upoważniającego radę powiatu do uchwalenia zasad zbywania 

nieruchomości nie wynika kompetencja do określenia przez organ stanowiący powiatu warunków 

szczegółowych umów, a także do nakładania na nabywcę kosztów wyceny nieruchomości. Kwestie te 

zostały uregulowane w ustawie o gospodarce nieruchomościami i nie powinny być powtarzane ani 

modyfikowane w aktach niniejszego urzędu. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Komisja 10 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i braku głosów “wstrzymujących się” 

wydała pozytywną opinię do projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XV/149/2000 

z dnia 29  marca 2000 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami, stanowiącymi 

własność Powiatu Wołowskiego.  

 

Ad.5 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na  2019 rok..  

 

Głos zabrała p. Skarbnik, która przed przedstawieniem projektu uchwały wraz z uzasadnieniem 
nadmieniła, iż w dniu dzisiejszym Starostwo Powiatowe w Wołowie otrzymało wezwanie do zapłaty 
z Ministerstwa Finansów w sprawie zwrotu nienależnie uzyskanej ogólnej subwencji oświatowej za rok 
2014 w kwocie 469.504,00 zł. W związku z powyższym, przedstawione projekty uchwał budżetowych 
zostaną skorygowane o zabezpieczenie środków finansowych na dokonanie zapłaty w tym zakresie. 
Stosowne zmiany zostaną omówione na posiedzeniu Zarządu Powiatu w dniu jutrzejszym 
i skorygowane uchwały zostaną przedstawione na posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki, 
Infrastruktury i Środowiska w dniu 22 maja 2019 r. tuż przed Sesją Rady Powiatu Wołowskiego. Źródłem 
finansowania będą wolne środki. 
 
P. Artur Fojt zapytał, czy jest to już prawomocne orzeczenie sądu? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że jest to decyzja Ministra Finansów, która jest już ostateczna. Powiat 
będzie odwoływać się od wspomnianej decyzji. Wg stanowiska Kancelarii Prawnej obsługującej Powiat 
Wołowski w roku poprzednim, odwołanie nie wstrzymuje konieczności dokonania zapłaty.  
 
P. Artur Fojt odniósł się do tzw. instytucji ochrony tymczasowej, która zakłada zawieszenie wykonania 
decyzji do czasu rozstrzygnięcia odwołania przez sąd administracyjny. Warto skorzystać z tej drogi 
administracyjnej. 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że takie działania zostaną podjęte. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska zapytał, czy pomimo 
wszczęcia procedury odwoławczej, Powiat jest zobowiązany do zabezpieczenia w budżecie 
wspomnianej kwoty za dokonanie zapłaty? 
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P. Skarbnik oświadczyła, że takie jest w tej chwili stanowisko Kancelarii Prawnej, o którym już 
wspomniała, jednocześnie wystąpiono również o drugą opinię do obecnie obsługującej Powiat 
Kancelarii w tym zakresie.  
P. Janusz Dziarski dodał, że podjęte zostaną wszelkie możliwe działania w celu zapobiegnięcia 
zwrotowi wspomnianej kwoty, jednocześnie dodał, że zabezpieczenie kwoty w budżecie Powiatu nie 
jest od razu jednoznaczne z dokonaniem zapłaty. Bez 100% pewności, iż przepisy prawa zobowiązują 
Powiat do dokonania zapłaty, kwota ta nie zostanie przekazana. Jednocześnie, nawet dokonanie 
zapłaty nie wykluczy skierowania sprawy na drogę sądową – wówczas w przypadku wygranej sprawy, 
pieniądze zostaną zwrócone. 
 
P. Skarbnik dodała, że Powiat już w przeszłości miał do czynienia z podobną sytuacją dotyczącą zwrotu 
subwencji oświatowej, gdzie po dokonaniu zapłaty Ministerstwu Finansów i przeprowadzonej 
procedurze odwoławczej w sądzie, część środków została Powiatowi zwrócona. 
 
P. Michał Gołąb zapytał, czy kwota, którą należy zapłacić w przypadku jej zwrotu obwarowana była 
odsetkami? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że nie było naliczanych od tego odsetek, tak samo Powiat również ich nie 
płaci. 
 
P. Zbigniew Skorupa zapytał, jak przedstawia się sytuacja dotycząca subwencji oświatowej w kolejnych 
latach, czy można spodziewać się kolejnych decyzji w sprawie jej zwrotu? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że w wyniku dopiero co przeprowadzonej kontroli w Zespole Placówek 
Resocjalizacyjnych w Brzegu Dolnym za rok 2016 nie uznano subwencji oświatowej w kwocie 
1.200.000,00 zł.   
 
P. Janusz Dziarski dopowiedział, że sprawa jest na wczesnym etapie i przeprowadzone zostaną 
rozmowy z Ministerstwem Edukacji Narodowej w tym zakresie, ponieważ Ministerstwo zapewniało inną 
interpretację przepisów, które teraz są przyczyną ewentualnego zwrotu subwencji, tj. przeprowadzenia 
kontroli o zakresie, jaki został przeprowadzony oraz zasadności zarzutu wykazywania w sprawozdaniu 
SIO wychowanków placówek resocjalizacyjnych, którzy otrzymali skierowanie do placówki i 
przyszykowane zostały dla nich miejsca (a więc poniesiono koszty), a którzy ostatecznie do placówki 
dotarli z opóźnieniem, tj. po terminie 30 września danego roku.   
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska, z uwagi na zwołane 
posiedzenie Komisji w dniu 22 maja br. poświęcone tej przedmiotowej zmianie w uchwałach 
budżetowych (tj. zabezpieczeniu środków finansowych na zwrot subwencji) i tym samym możliwość 
poprowadzenia dalszej dyskusji w tym temacie podczas posiedzenia w dniu 22 maja br., poprosił 
o przejście do omówienia treści projektu uchwały, stanowiącego punkt dzisiejszych obrad. 

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały zakłada zwiększenie 
planowych dochodów o 2.769.963,00 zł oraz zwiększenie wydatków o 2.452.212,00 zł. W wyniku 
wprowadzonych zmian uległ zmianie deficyt, który wynosić będzie 1.667.934,00 zł (tj. został 
zmniejszony o 317.751,00 zł). Źródłem finansowania deficytu będą: wolne środki oraz przychody 
z emisji obligacji. Zmiany budżetu dotyczą głównie działów: transport i łączność (na postawie 
planowanej dotacji z budżetu Państwa w ramach Funduszu Dróg Samorządowych zwiększa się budżet 
po stronie dochodów i wydatków majątkowych o 2.582.763,00 zł, z przeznaczeniem na zadanie 
inwestycyjne pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1286 D Krzydlina Mała, Krzydlina Wielka – 
Domaszków”, wprowadza się ponadto nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Rozbudowa  drogi powiatowej 
nr 1275D w miejscowości Węgrzce”, którego łącznie planowane wydatki wynoszą 300.000,00 zł oraz 
zwiększa się budżet Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie o 150.000,00 zł, z przeznaczaniem 
na bieżące usługi na drogach powiatowych), działalność usługowa (zabezpiecza środki w wysokości 
5.500,00 zł, z przeznaczeniem  na kary pieniężne wynikające ze zwłoki w wydaniu w ustawowym 
terminie decyzji o pozwoleniu na budowę), administracja publiczna (tytułem planowanych dochodów 
dotacyjnych z Fundacji Współpracy Polsko-Niemieckiej zwiększa się o 34.500,00  zł, planowane wydatki  
Starostwa Powiatowego w Wołowie z przeznaczaniem na dofinansowanie do realizacji projektu pt.: „30 
lat Mszy Pojednania. Relacje polsko – niemieckie na poziomie samorządowym. Osiągnięcia 
i perspektywy), bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (zwiększa się budżet Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie  o 1.500,00 zł, tytułem planowanej darowizny 
z Nadleśnictwa Wołów  z przeznaczeniem na organizację obchodów Powiatowego Dnia Strażaka dla 
wszystkich formacji ochrony przeciwpożarowej działających na terenie powiatu wołowskiego), Różne 
rozliczenia (zmiana obejmuje zwiększenie rezerwy celowej na inwestycje i zakupy inwestycyjne 
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o 150.000,00 zł), Oświata i wychowanie (po stronie wydatków bieżących zwiększa się budżet Liceum 
Ogólnokształcącego w Wołowie o 21.530,00 zł, z przeznaczaniem na  bieżące usługi remontowe 
obejmujące wymianę rur spustowych na elewacji budynku szkoły), Ochrona zdrowia (zmniejsza się 
planowane wydatki majątkowe o 794.781,00 zł, w związku z rezygnacją  w 2019.r. z realizacji zadania 
inwestycyjnego pn.: „Rewitalizacja budynku Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie - 
modernizacja źródła ciepła poprzez adaptację części poddasza nieużytkowego na lokalną kotłownię 
kondensacyjną”), Edukacyjna opieka wychowawcza oraz Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
(drobne zmiany, zmiany klasyfikacji wydatków).  
 
W nawiązaniu do wypowiedzi P. Skarbnik, P. Michał Gołąb przedstawił dodatkowe informacje 
w zakresie inwestycji drogowych, które objęte zostały zmianą w budżecie Powiatu Wołowskiego. 
Zadanie inwestycyjne pn.: „Rozbudowa  drogi powiatowej nr 1275D w miejscowości Węgrzce” zostało 
wprowadzone na wniosek P. Wicestarosty i będzie współfinansowane przez Gminę Wińsko, która 
zabezpieczyła już w budżecie środki finansowe w wysokości 150.000,00 zł na ww. inwestycję. Zadanie 
zostanie podzielone na etapy, z myślą o kontynuacji prac w kolejnych latach. Trwają ustalenia z 
Sołtysem miejscowości Węgrzce co do odcinka drogi, który winien być w pierwszej kolejności 
rozbudowywany. P. Michał Gołąb poinformował, że P. Starosta odebrał promesę od Wojewody 
Dolnośląskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1286 D Krzydlina Mała, 
Krzydlina Wielka – Domaszków”, planuje się ogłoszenie przetargu na ww. zadanie. Omówione zostały 
również wstępne wyniki rozstrzygnięć przetargów na wykonanie remontów dróg powiatowych. 
 
P. Urszula Wojtyło zapytała, czy w ramach zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1286 D Krzydlina 
Mała, Krzydlina Wielka – Domaszków” przewiduje się poszerzenie pasa drogowego prowadzącego 
w kierunku cmentarza o chodnik? 
 
P. Janusz Dziarski odpowiedział, że pytanie w tym zakresie zostało skierowane do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Wołowie i do jutrzejszego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury 
i Środowiska będzie udzielona na nie odpowiedź.  
 
P. Michał Gołąb dodał na zakończenie, że planuje się zebrać propozycje zadań inwestycyjnych w 
zakresie rozbudowy/remontu dróg, w dużej mierze opartej na składanych przez mieszkańców Powiatu 
wnioskach. Najprawdopodobniej propozycje te zostaną przedstawione na najbliższej Sesji Rady 
Powiatu. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Komisja 7 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 3 głosach “wstrzymujących się” 

wydała pozytywną opinię do projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na  2019 rok. 

 
Ad.6 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

Głos zabrała p. Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. W projekcie 
uchwały zostały uwzględnione zmiany budżetu podlegające ujęciu w WPF, stanowiące przedmiot 
omówienia w poprzednim punkcie. Zmiany obejmują lata 2019 – 2030, w roku 2019 odpowiednio 
zwiększa się dochody i wydatki, zmniejsza się deficyt i zadłużenie w związku z rezygnacją z planowanej 
pożyczki z WFOŚiGW we Wrocławiu. Odpowiednio skorygowano zmiany w budżecie w kolejnych 
latach, skutkujące w każdym roku zmniejszeniem planowanego zadłużenia. 
 
Komisja 7 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 3 głosach “wstrzymujących się” 
wydała pozytywną opinię do projektu uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wołowskiego. 
 

Ad.7 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie emisji obligacji komunalnych 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Głos zabrała p. Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Uchwała stanowi 
element realizacji budżetu, środki uzyskane z emisji obligacji komunalnych (2.500.000,00 zł) zostaną 
przeznaczone na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 1.600.000,00 zł oraz rozchody 
z tytułu wykupu wcześniej wyemitowanych obligacji komunalnych w kwocie 900.000,00 zł. Obligacje 
zostaną wyemitowane w pięciu transzach, a ich wykup nastąpi w latach 2029 – 2030.  
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P. Artur Fojt zauważył, że kwota 2.500.000,00 zł to dość wysoka kwota, w dodatku rozłożona na długi 
okres czasu, podczas którego mogą mieć miejsce różne zmiany w sytuacji ekonomicznej i w związku 
z tym ,czy nie jest zbyt optymistyczne założenie wykupu w roku 2030 obligacji w wysokości 
2.200.000,00 zł? 
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że Powiat średnio w okresie jednego roku wykupuje za tę kwotę obligacje 
(w roku 2019 w  budżecie też zaplanowano rozchody z tego tytułu w wysokości 2 mln zł), przy 
założeniach ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest to jak najbardziej realne, oczywiście  
kolejne decyzje w zakresie zwrotu subwencji mogą być czynnikiem, który pogorszy sytuację 
ekonomiczną Powiatu.  
 
P. Artur Fojt zapytał, czy w związku z zagrożeniem zwrotu subwencji oświatowej, która obciąży 
znacząco Powiat, nie warto by było dokonać weryfikacji emisji obligacji w perspektywie aż 10 – 15 lat, 
aby uniknąć sytuacji, w której spłacane będą jedynie należności i nie będzie możliwości realizacji 
żadnych nowych inwestycji z tego tytułu. 
 
P. Skarbnik odparła, że Radni Powiatu Wołowskiego kreują budżet Powiatu i realizację zadań ujętych 
w WPF oraz wydatkach majątkowych. W chwili obecnej nie ma możliwości podjęcia działań 
ograniczających zadania bieżące. Deficyt, którego sfinansowanie planuje się ze środków z emisji 
obligacji wynika z realizacji zadań majątkowych. Nieplanowane wydatki bieżące mogą się przyczynić 
do zwiększenia wskaźnika zadłużenia, który w tej chwili wynosi 37% i od wielu lat balansuje na granicy. 
W kontekście poprzednich przepisów no finansach publicznych, które wskazywały, że zagrożenie 
pojawia się przy wskaźniku wynoszącym 60%, sytuacja Powiatu Wołowskiego nie jest jeszcze 
najgorsza. P. Skarbnik dodała, że obecny i poprzedni Zarząd Powiatu (jak również i wcześniejsze) 
w pierwszej kolejności brali pod uwagę te zadania inwestycyjne, które uzyskiwały dofinansowanie co 
najmniej na poziomie 50%. 
 
P. Starosta dodał, że właśnie środki z emisji obligacji niezbędne są do realizacji zaplanowanych 
inwestycji, w tym inwestycję, na którą Fundusz Dróg Samorządowych przekaże 2,5 mln zł, co było 
drugim pod względem wielkości środków finansowych najwyższym dofinansowaniem na Dolnym 
Śląsku.  
 

Komisja 6 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 3 głosach “wstrzymujących się” 

wydała pozytywną opinię do projektu uchwały Rady w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. (nieobecny P. M. Gołąb).  

 

Ad.8 Sprawy różne. 

  
P. Skarbnik zabrała głos w celu doprecyzowania treści uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wołowskiego, że rezygnując z planowej pożyczki z WFOŚiGW możliwe będą 
realizacje inwestycji majątkowych na poziomie 2 mln – 2,5 mln bez konieczności emitowania obligacji 
w dalszych latach.  
 
P. Artur Fojt zapytał jakie zmiany po nowelizacji ustawy o finansach publicznych w kontekście emisji 
obligacji?    
 
P. Skarbnik odpowiedziała, że zmiana przepisów wprowadziła więcej trudności i obowiązków 
w przypadku wykupu obligacji (żeby dokonać wcześniejszego wykupu trzeba wykazać, że są odsetki są 
na niższym poziomie niż były na dzień dokonania zobowiązania). Wydłużony został również termin, na 
podstawie którego wyliczane są wskaźniki (z 3 do 7 lat).  
 
P. Maciej Nejman, w kontekście przedstawionej informacji o prawdopodobieństwie zwrotu subwencji 
oświatowej, poinformował, że na spotkaniu z Panią Minister Zalewską z przedstawicielami jednostek 
samorządu terytorialnego zadeklarowała, że nie będzie już więcej zwrotów z tytułu wykazywania 
w sprawozdaniu SIO wychowanków placówek resocjalizacyjnych, którzy otrzymali skierowanie 
do placówki i przyszykowane zostały dla nich miejsca, a którzy ostatecznie do placówki dotarli 
z opóźnieniem, tj. po terminie 30 września danego roku. Zaznaczono, że zajęte miejsce należy 
wykazywać, a dotychczasowe przeprowadzone kontrole z Kuratorium Oświaty tego nie kwestionowały. 
Problem widocznie leży w interpretacji prawnej, stąd zasadnym wydawać się będzie uzyskanie przez 
Powiat interpretacji nie tylko od radców prawnych, ale również z Ministerstwa Edukacji. 
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P. Starosta Janusz Dziarski oznajmił, że Powiat podejmie wszelkie możliwe działania na drodze 
prawnej, by unikać zwrotu subwencji. Zapytanie zostanie również skierowane w kierunku Pani Minister 
Edukacji. 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
Ad.9. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji: Protokół nr 5/19 z 19 lutego 2019 r., 

Protokół nr 6/19 z 20 lutego 2019 r. (wspólne posiedzenie), Protokół nr 7/19 z 25 marca 2019 r. 

 
Komisja 8 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 1 głosie “wstrzymującym się” 
przyjęła protokół nr 5/18 z dnia 18 grudnia 2018 r. (podczas głosowania nieobecny był p. Michał 
Gołąb). 
 
Komisja 9 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i braku głosów “wstrzymujących się” 
przyjęła protokół nr 6/18 z dnia 21 grudnia 2018 r. (podczas głosowania nieobecny był p. Michał 
Gołąb). 
 
Komisja 8 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i 1 głosie “wstrzymującym się” 
przyjęła protokół nr 7/18 z dnia 21 grudnia 2018 r. (podczas głosowania nieobecny był p. Michał 
Gołąb). 
 
 
Ad.10 Zamknięcie posiedzenia. 
 
Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury                            
i Środowiska zamknął posiedzenie komisji. 
 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokolant: 

Angelika Błońska 

   

                                                           Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury  
i Środowiska 
 

         

Kamil Jeżyna 


